
PROTOKÓŁ NR 2/2025
XI sesji Rady Powiatu w Bełchatowie

z dnia 26 marca 2025 roku

BR.0002.2.2025

Obrady rozpoczęły się o godz. 11.00

Radni obecni na sesji:

1. Bakalarczyk Jacek 13. Kępa Ireneusz

2. Bartosik Łukasz 14. Kula Włodzimierz

3. Chrzanowski Marek 15. Malinowski Sławomir

4. Cieślak Jarosław 16. Moszyński Wiesław

5. First Agnieszka 17. Pawełoszek Karolina

6. Joanna Guc 18. Pawlikowska Jolanta

7. Herudziński Radosław 19. Pędziwiatr Dorota

8. Janaszewski Jarosław 20. Pietras Łukasz

9. Jasiński Marek 21. Stolarczyk Bogdan

10. Jewgiejuk Krzysztof 22. Wyczachowski Waldemar

11. Kamieniak Anna 23. Zatorski Jacek

12. Karbowniczak Maciej

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu)

(Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu)

Ad 1 Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski powitał zgromadzonych i stwierdził prawomocność
obrad.

Porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie protokołu X sesji z dnia 5 lutego 2025 r.
3. Roczne  sprawozdanie  z  działalności  Komendanta  Powiatowego  Policji  w  Bełchatowie

oraz  informacja  o  stanie  porządku  i  bezpieczeństwa  publicznego  w  powiecie
bełchatowskim w roku 2024.

4. Informacja  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Bełchatowie
o stanie bezpieczeństwa powiatu bełchatowskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej.

5. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  zadań  i  przeznaczenia  środków
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Powiecie Bełchatowskim w 2025 r.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania z obiektów
sportowo-rekreacyjnych oraz ustalenia zasad korzystania z  obiektów i  usług sportowo-
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rekreacyjnych Powiatowego Centrum Sportu w Bełchatowie.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji

z budżetu Powiatu Bełchatowskiego dla szkół i  placówek publicznych i  niepublicznych
oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet
oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Powiatu Bełchatowskiego.

9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2025-2033.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2025 rok.
11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcie  stanowiska  Rady  Powiatu

w  Bełchatowie  wyrażającego  poparcie  dla  lokalizacji  elektrowni  jądrowej  na  terenie
powiatu bełchatowskiego.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku.
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.
14. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2024 r.
15. Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Powiatu  w  Bełchatowie  z  realizacji  rocznego

planu kontroli za IV kwartał 2024 roku.
16. Sprawozdania komisji stałych Rady Powiatu z działalności za 2024 rok.
17. Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.
18. Wnioski i oświadczenia radnych.
19. Inne tematy.
20. Zamknięcie obrad.

Ad 2   Przyjęcie protokołu X sesji z dnia 5 lutego 2025 r.  

Przy braku uwag  Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał pod głosowanie protokół
X sesji z dnia 5 lutego 2025 r.

23 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Protokół został przyjęty jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (23)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

Ad  3   Roczne  sprawozdanie  z  działalności  Komendanta  Powiatowego  Policji  w  Bełchatowie  
oraz  informacja  o  stanie  porządku  i  bezpieczeństwa  publicznego  w  powiecie  bełchatowskim
w roku 2024.

Wprowadzenia  do  tematu  dokonał Komendant  Powiatowy  Policji  w  Bełchatowie  mł.  insp.
Przemysław Gaworowski.

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu)
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Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski  podziękował  za  zaangażowanie,  za  pracę  na  rzecz
bezpieczeństwa  na  terenie  powiatu.  Dodał,  że  Bełchatów jest  miastem bezpiecznym i  to  samo
można  powiedzieć  o  gminach  powiatu  bełchatowskiego.  Podkreślił,  że  Powiat  współpracuje
z Komendantem i tę współpracę będzie kontynuować. Była i  jest  wola radnych, żeby wspierać
Komendę,  więc  na  miarę  możliwości  finansowych  Powiatu  takie  działania  są  przewidywane.
Starosta Zyczył Komendantowi spokoju, uporu w zwalczaniu przestępczości na terenie powiatu
oraz sukcesów i podziękował za przedstawienie sprawozdania.

Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski  w  imienu  radnych  podziękował  Komendantowi
za informację, poświęcony czas oraz za służbę i poprosił o przekazanie podziękowań podwładnym.

Ad  4  Informacja  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Bełchatowie
o stanie bezpieczeństwa powiatu bełchatowskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej.

Wprowadzenia  do  tematu  dokonał Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnej
w Bełchatowie mł. bryg. Adam Pstrokoński.

(Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu)

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski powiedział, że z informacji wynika, że do Krajowego
Systemu Ratowniczo-Gaśniczego wpisanych jest 20 z 67 jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej
z terenu powiatu bełchatowskiego. Zapytał, czy są plany dotyczące rozszerzenia i klasyfikowania
tych  jednostek?  Jak  to  się  odbywa –  na  wniosek  jednostki,  czy  to  proces,  który  jest  ustalany
przez straże państwowe?

Komendant Adam Pstrokoński odpowiedział,  że  włączanie  jednostek  do  Krajowego Systemu
Ratowniczo-Gaśniczego  odbywa  się  na  mocy  porozumienia  trójstronnego,  czyli  musi  być
porozumienie  między  prezesem  jednostki  OSP,  samorządem,  czyli  podmiotem  utrzymującym
i  Komendantem Powiatowym Państwowej  Straży  Pożarnej  z  danego  terenu  administracyjnego.
Decyzję  o  włączeniu  podejmuje  Komendant  Główny  po  przeprowadzeniu  szeregu  analiz,
czyli  zabezpieczenia,  zagrożenia  i  gotowości  operacyjnej  powiatu.  W powiecie  bełchatowskim
z roku na rok przybywa tych jednostek. Dodał, że obecnie nie jest planowane żadne włączenie,
ale  jeżeli  będzie  wola  jednostki  i  samorządu  utrzymującego,  to  zostanie  rozpoznany  temat
doposażenia  i  przeszkolenia  jednostki  i  wówczas  można  będzie  z  takim  wnioskiem  wystąpić.
Komendant  stwierdził,  że  jedyną  gminą,  z  terenu  której  jednostkę  można  byłoby  włączyć
do Systemu na podstawie wszystkich analiz,  jest  gmina Kluki  i  że  były już wstępne rozmowy
z Wójtem Kluk na ten temat.

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski podziękował  w  imieniu  własnym,  Zarządu  Powiatu,
radnych  powiatu  bełchatowskiego  i  mieszkańców  powiatu  za  trudną  służbę  strażaków.  Dodał,
że straż pożarna już dawno przestała być identyfikowana z wyjazdami tylko do gaszenia pożarów.
To  jest  służba  bardzo  wszechstronna,  wymagająca  ogromnej  wiedzy,  przygotowania,
doświadczenia, treningu, która spełnia szereg różnych zadań, a w świetle zagrożeń zewnętrznych,
geopolitycznych dochodzą kolejne  zadania  dla  tej  służby.  Dodał,  że  1 stycznia  2025 r.  została
wprowadzona ustawa o ochronie ludności i obronie cywilnej, w której szereg zadań przypisanych
zostało wojewodzie, marszałkowi, samorządom powiatowym, gminnym, ale także, a może przede
wszystkim,  straży  pożarnej.  Straż  pożarna  będzie  miała  wiodącą  rolę  w  przygotowaniu
i  zabezpieczeniu niezbędnych działań. Starosta podziękował za przedstawiony bardzo szczegółowo
materiał i zadeklarował, że jeśli tylko będą możliwości finansowe, to Zarząd zaproponuje Radzie
Powiatu przeznaczenie dodatkowych środków na doposażenie Komendy Powiatowej Państwowej
Straży Pożarnej.
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Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski  podziękował  Komendanowi  za  przygotowaną
informację.

Ad  5  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  zadań  i  przeznaczenia  środków
Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych  w  zakresie  rehabilitacji
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Powiecie Bełchatowskim w 2025 r.

Wprowadzenia do tematu dokonała Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Anna Niedbała.

Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  Karolina  Pawełoszek
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy  braku  pytań  i  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

22 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”
1 brak głosu

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (22)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Wiesław Moszyński,
Karolina Pawełoszek, Jolanta Pawlikowska, Dorota Pędziwiatr, Łukasz Pietras, Bogdan Stolarczyk,
Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

BRAK GŁOSU (1)
Sławomir Malinowski

(Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu)

Ad 6     Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania z obiektów  
sportowo-rekreacyjnych  oraz  ustalenia  zasad  korzystania  z  obiektów  i  usług  sportowo-
rekreacyjnych Powiatowego Centrum Sportu w Bełchatowie.

Wprowadzenia  do  tematu  dokonał Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Sportu  w  Bełchatowie
Mirosław Mielus.

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Joanna Guc poinformowała, że Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny  Jacek  Bakalarczyk zapytał,  jaka  jest  różnica  procentowa  podwyżek  za  korzystanie
z obiektów sportowych dla drużyn i odbiorców indywidualnych?

Dyrektor PCS Mirosław Mielus odpowiedział, że jeżeli chodzi o różnice, to uchwała z 2017 roku
inaczej  podchodziła  do  tematu  rabatów,  preferencyjnych  warunków  korzystania  z  obiektów
sportowych – były dwa rodzaje zniżki:  50% i 65%, w zależności od tego, jaki charakter miała

     4



impreza,  którą  wnioskodawcy  chcieli  zorganizować.  Dla  rozgrywek  ligowych  i  pucharowych,
czyli  imprez  cyklicznych,  rabat  był  na  poziomie  65%.  Natomiast  organizatorzy  mistrzostw,
pikników, eventów sportowych mogli  skorzystać z rabatu rzędu 50%, czyli  procentowo obecne
zniżki  są  o  50%  niższe  niż  obowiązujące  do  tej  pory.  Dyrektor  stwierdził,  że  w  momencie,
gdy  radni  przyjmowali  poziom  ówczesnych  rabatów,  sytuacja  budżetowa  samorządów
i Powiatowego Centrum Sportu również była o wiele bardziej stabilna niż w czasach obecnych.
Planowanie  budżetu  powiązane  z  kosztami  funkcjonowania  jednostki  było  znacznie  łatwiejsze
niż obecnie.  Na przestrzeni  ostatnich 3-4 lat  szacowanie budżetu takiej  jednostki jak PCS było
obarczone marginesem błędu rzędu 400,  500,  800 tysięcy,  a  w ostatnim roku nawet  1 mln zł.
Wynika to z sytuacji na rynku, z sytuacji w obszarze zatrudnienia, wynagrodzeń, ale i kosztów
mediów,  które  są  na  obiektach  ponoszone.  Dyrektor  podkreślił,  że  w  związku z  tym zarówno
podwyżki w cenniku, jak i zmiana w tych zasadach są jak najbardziej racjonalne i uzasadnione, tym
bardziej,  że  1/3  rabatu  od  cen  obowiązujących  to  nadal  duża  zniżka.  Dodał,  że  mówi
to na podstawie analizy oferty innych samorządów w obszarze sportu i rekreacji,  gdzie niektóre
samorządy  bardzo  mocno  idą  w  te  rabaty  i  preferencje,  a  niektóre  wręcz  przeciwnie  –  ceny
i warunki potrafią być dużo, dużo gorsze dla klientów i odbiorców niż u nas.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

22 radnych głosowało „za”
1 głos „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.

Wyniki imienne:

ZA (21)
Łukasz Bartosik, Marek Chrzanowski, Jarosław Cieślak, Agnieszka First, Joanna Guc, Radosław
Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk, Anna Kamieniak, Maciej
Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,  Wiesław Moszyński,
Karolina Pawełoszek, Jolanta Pawlikowska, Dorota Pędziwiatr, Łukasz Pietras, Bogdan Stolarczyk,
Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Bakalarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu)

Ad 7     Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji  
z budżetu Powiatu Bełchatowskiego dla szkół i placówek publicznych i niepublicznych oraz trybu
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.

Wprowadzenia  do  tematu  dokonał Naczelnik Wydziału  Edukacji,  Kultury i  Sportu  Dariusz
Wata.

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Joanna Guc poinformowała, że Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy  braku  pytań  i  głosów  w  dyskusji Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski poddał
pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką.
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23 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (23)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

(Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu)

Ad 8     Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet  
oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Powiatu Bełchatowskiego.

Wprowadzenia do tematu dokonała Naczelnik Biura Rady Powiatu Joanna Pęciak.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

23 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (23)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

(Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu)

O godz. 12:05 Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski ogłosił przerwę.

Obrady wznowiono o godz. 12.20.
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Ad  9    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2025-2033.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Włodzimierz Kula zapytał, czy jeśli chodzi o most na rzece Grabi w miejscowości Kuców,
to mowa o moście, który pojawiał się pod tytułem Wdowin? Jeżeli tak, to co jest z tym mostem
nie tak, skoro ten temat pojawia się cały czas od 7 lat?
Radny zapytał, czy jeśli chodzi o inwestycję w miejscowości Zdzieszulice Górne, to mowa jest
o newralgicznej  trasie  prowadzącej  przez Karolew i  Mokracz,  czy o innej newralgicznej  trasie,
która prowadzi do jakiejś gminy, czy do sąsiedniego powiatu?

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Arkadiusz Myśliński odpowiedział, że jeśli chodzi o most
na  rzece  Grabi,  to  rzeczywiście  znajduje  się  on  w  miejscowości  Wdowin,  natomiast  Kuców,
to osada i tak był ujęty w wykazie jednostek mostowych. Dyrektor dodał, że most jest w złym
stanie  technicznym,  pojawiły  się  tam  przecieki,  ograniczona  nośność,  dlatego  należy  go
przebudować i rozbudować. Ze względu na przepisy i poszerzenie jezdni, która była dotychczas
pięciometrowa, teraz będzie sześciometrowa, zostanie dobudowany chodnik – dlatego nazywa się
to rozbudowa. Ze względu na to, że część, która będzie poszerzona wchodzi w działki prywatne,
inwestycja prowadzona jest na podstawie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej.
Dyrektor  powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  inwestycję  w  Zdzieszulicach,  to  jest  to  odcinek
przez miejscowość Zdzieszulice Górne. 

Członek Zarządu Marek Jasiński dodał, że jest to droga, która biegnie od ulicy Piotrkowskiej
w kierunku Kielchinowa, a dalej Mokracz, Miłaków, aż do Bogdanowa. Natomiast przewidywany
zakres dokumentacyjny inwestycji jest na terenie miejscowości Zdzieszulice Górne.

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski podkreślił, że 2 mln zł, zabezpieczone w WPF-ie, to są
środki przeznaczone jako wkład własny. Inwestycja jest podzielona na cztery etapy. Będzie złożony
wniosek  do  rezerwy  Ministra  Infrastruktury  o  środki  na  przebudowę  tej  drogi.  To  są  środki
pochodzące z Gminy, jako zabezpieczenie wkładu własnego.

Radny  Bogdan  Stolarczyk powiedział,  że  wszystkie  środki  z  Funduszu  Solidarnościowego
z  Gminy  Bełchatów są  inwestowane  na  terenie  jednej  gminy  i  zapytał,  czy  Zarząd  miał  inne
wnioski i wizje wydania środków, czy były one dedykowane tylko inwestycjom na terenie Gminy
Bełchatów?

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski  odpowiedział,  że przed  złożeniem  wniosku  były
konsultacje z Wójtem Gminy Bełchatów. Przypomniał, że w projekcie budżetu zapisane zostały
środki  na inwestycje  w poszczególnych gminach,  z  wyjątkiem gminy Bełchatów, z założeniem
takim, że środki z Funduszu Solidarnościowego będą przeznaczone na inwestycje na terenie gminy
Bełchatów.  Tak  się  składa,  że  aby  wyjechać  z  Bełchatowa  w  którymkolwiek  kierunku  trzeba
przejechać przez drogi na terenie gminy Bełchatów, a te są w złym stanie. Stąd decyzja o budowie,
przebudowie czy modernizacji dróg na terenie gminy Bełchatów właśnie z tych środków. Starosta
nadmienił, że Zarząd wnioskował jeszcze o inne środki i gdy te wpłyną, to zostaną przeznaczone
na zadania realizowane na terenie innych gmin. Natomiast w każdej gminie zostały zapisane środki
na inwestycje drogowe – tyle mogę na dziś powiedzieć. 

Radny Jacek Bakalarczyk zapytał, jak będzie podzielona inwestycja w Zdzieszulicach Górnych,
czy  zostanie  zrealizowana  aż  do  skrzyżowania  w  stronę  Kielchinowa  i  w  ilu  etapach  będzie
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wykonywana? Wspomniał, że pytają o to mieszkańcy. Dodał, że Starosta mówił o czterech etapach,
a na stronie Gminy Bełchatów jest informacja o dwóch etapach. Radny zapytał także, ile będzie
kosztować cała inwestycja i z jakich źródeł zostanie sfinansowana? 

Członek  Zarządu  Marek  Jasiński odpowiedział,  że  dokumentacja  projektowa  inwestycji
w Zdzieszulicach Górnych została podzielona na cztery etapy, każdy około 500 metrów. Zadaniem,
o które Powiat wystąpił do Gminy Bełchatów, jest objęta połowa tej inwestycji, tj. dwa pierwsze
etapy,  dwa razy po około 500 metrów, czyli  kilometr.  Całość  kosztorysowa zadania to  prawie
16 mln zł. Kosztorysowa wartość tych dwóch etapów, których wykonanie jest planowane, wynosi
10 mln zł, z tego 2 mln zł wkładu własnego. M. Jasiński podkreślił, że są to znaczne pieniądze
i Zarząd musiał wystąpić o środki zewnętrzne, żeby można było zrealizować jak najdłuższy odcinek
tej drogi.

Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
wraz z autopoprawką. 

22 radnych głosowało „za”
1 głos „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.

Wyniki imienne:

ZA (22)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Wiesław Moszyński,
Karolina Pawełoszek, Jolanta Pawlikowska, Dorota Pędziwiatr, Łukasz Pietras, Bogdan Stolarczyk,
Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Sławomir Malinowski

(Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu)

Ad 10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2025 rok.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

21 radnych głosowało „za”
2 głosy „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.
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Wyniki imienne:

ZA (21)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Wiesław Moszyński,
Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz  Pietras,  Waldemar
Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Sławomir Malinowski, Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu)

Ad  11    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie   przyjęcie  stanowiska  Rady  Powiatu  
w Bełchatowie  wyrażającego poparcie  dla  lokalizacji  elektrowni  jądrowej  na  terenie  powiatu
bełchatowskiego.

Wprowadzenia do tematu dokonał  Naczelnik Wydziału Strategii  i  Rozwoju Powiatu Marcin
Nowak.

Przewodniczący  Budżetu  i  Rozwoju  Gospodarczego  Włodzimierz  Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski  powiedział,  że  odkąd  rozpoczęto  budowę  kompleksu
górniczo-energetycznego  w  Bełchatowie  wiadomo  było,  że  ten  kompleks  zakończy  swoją
działalność ze względu na wyczerpanie złóż węgla,  a  tym samym zakończy pracę Elektrownia
Bełchatów. Dodał, że wszystko wskazuje na to, że wydobycie w kopalni zakończy się za około
10 lat  i  teraz  jest  czas,  który trzeba wykorzystać na  stworzenie czegoś innego.  Bardzo mocno
promowanym  w  ostatnim  czasie  pomysłem  jest  budowa  drugiej  –  po  pierwszej,  planowanej
w Lubiatowie – elektrowni jądrowej. Podane zostały cztery lokalizacje, dwie podstawowe, to jest
Bełchatów i Konin, i dwie rezerwowe – Kozienice i Połaniec. Starosta powiedział, że uczestniczył
w konferencji w Warszawie, zorganizowanej przez Instytut Sobieskiego, na temat potrzeby budowy
i lokalizacji elektrowni jądrowej w Polsce, w której brali udział praktycy, naukowcy, środowiska
naukowe i polityczne. Bełchatów był jako jedyne miasto reprezentowany, nie było reprezentantów
Konina, Połańca, ani Kozienic, co zostało zauważone. Generalnie większość zgadza się co do tego,
że  Bełchatów  ma  możliwości,  czyli  są  tereny,  jest  przede  wszystkim  kadra.  Niektórzy  mogą
poddawać  wątpliwość,  że  nie  ma  fizyków  jądrowych,  ale  Politechnika  Łódzka  już  zaczęła
kształcenie  na  kierunku  fizyka  jądrowa  –  pierwszy  taki  kierunek  studiów został  uruchomiony
w marcu bieżącego roku, planowane są kolejne. Jest jeszcze czas na to, żeby wykształcić ludzi.
Poza  tym  są  fachowcy,  kadra  inżynieryjno-techniczna,  którą  w  bardzo  prosty  sposób  można
przekwalifikować na potrzeby elektrowni jądrowej – co do tego również wszyscy się zgadzają.
W  konferencji  uczestniczyła  przedstawicielka  firmy  Hitachi  Polska,  która  była  w  Kanadzie,
gdzie  budowano  elektrownię  jądrową  i  opowiadała,  że  tam  nikt  z  górników,  energetyków
nie  stracił  pracy, wszyscy  zostali  zatrudnieni  w  nowopowstałej  elektrowni  jądrowej.  Starosta
nadmienił, że Bełchatów ma odpowiedni teren, co prawda pojawiają się głosy, że będzie brakowało
wody, ale badania wskazują, że z trzech źródeł wody będzie więcej niż wymaga eksploatacja takiej
elektrowni jądrowej. To, że teren jest sejsmiczny, to też nie do końca prawda – są prowadzone
badania,  a  nietrudno  zauważyć,  że  elektrownia  konwencjonalna,  która  funkcjonuje  od  50  lat,
nie miała żadnych problemów z sejsmiką. Poza tym obecnie elektrownie są budowane w innych
technologiach,  na  terenach  dużo  bardziej  sejsmicznych  aniżeli  Bełchatów,  a  naturalne  ruchy
sejsmiczne występują wszędzie. Starosta podkreślił, że ten projekt będzie promowany, dopóki się
da.  Wszyscy  zdają  sobie  sprawę,  że  budowa elektrowni  jądrowej  nie  trwa  10 lat,  lecz  dłużej,
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więc będzie luka czasowa, którą należy wypełnić. Trwają również prace nad zabezpieczeniem kadr,
które będą się uwalniać w wyniku wygaszania poszczególnych bloków elektrowni konwencjonalnej
i działalności kopalni węgla brunatnego, żeby ci ludzie byli „zagospodarowywani” sukcesywnie.
Część w sposób naturalny będzie odchodzić, ale część musi znaleźć pracę w innych miejscach.
Starosta zaprosił w imieniu organizatorów na konferencję „Od węgla do atomu”, która odbędzie się
28 marca, podczas której będą panele dyskusyjne, rozmowy, będą specjaliści od energetyki, w tym
jądrowej,  a  także  strona  społeczna,  bo  transformacja  obejmuje  nie  tylko  proces  gospodarczy,
ale i społeczny.
Starosta  powiedział,  że  ze  strony  Zarządu  była  propozycja,  żeby  to  nie  był  projekt  Zarządu,
ale  projekt  Rady Powiatu  Bełchatowskiego  taki,  jak  został  przyjęty  na  Sejmiku  Województwa
Łódzkiego, gdzie wszyscy radni zagłosowali „za”. Dodał, że kolejne samorządy mają podejmować
podobne uchwały. Zachęcił, by radni wspólnie poparli ten projekt, bo to jest przyszłość Powiatu
Bełchatowskiego  i  całego  regionu  –  obszar  Sprawiedliwej  Transformacji  obejmuje  35  gmin
na terenie województwa łódzkiego. Podkreślił,  że to jest  przyszłość nasza i  naszych młodszych
pokoleń, które będą tutaj żyć i mieszkać, żeby chcieli w tym powiecie, w tym mieście pracować,
mieszkać i wracać tutaj.

Radny Jacek Bakalarczyk powiedział, że klub radnych Prawa i Sprawiedliwości zagłosuje za tym
projektem,  ponieważ  sprawy  regionu,  sprawy  mieszkańców  są  bardzo  ważne.  Zapytał,  czy  są
sygnały,  że  strony  kompetentne,  czyli  koncern  PGE  i  Rząd  mają  plany,  aby  to  stanowisko,
które  radni  wyrażą  uchwałą,  miało  zastosowanie  w najbliższym czasie  dla  przyszłości  regionu
bełchatowskiego?

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski  odpowiedział,  że ze  strony  szefa  koncernu  PGE S.A.
Dariusza  Marca  wpłynęły  jasne  deklaracje,  że  PGE  jest  gotowe  ten  projekt  realizować
i  rekomenduje  Rządowi  lokalizację  budowy  drugiej  elektrowni  jądrowej  w  Bełchatowie.
Oczywistym  jest,  że  nie  powstanie  ona  w  mieście  Bełchatów,  ale  taką  nazwę  będzie  nosić,
podobnie  jak  Elektrownia  czy  Kopalnia  Bełchatów.  Starosta  dodał,  że  Rząd  wskazał  cztery
lokalizacje,  w  tym  dwie  podstawowe  i  dwie  zapasowe  –  obecnie  innych  informacji  nie  ma.
Ostetczna decyzja należeć  będzie do Rządu,  niezależnie od tego,  jaki  to  Rząd będzie.  Starosta
podkreślił, że pomysł budowy elektrowni jądrowej w Bełchatowe ma wysokie poparcie społeczne,
również wśród pracowników koncernu – wszystkie związki zawodowe poparły ten projekt i są „za”.
Na  konferencji  „Od  węgla  do  atomu”  również  będą  przedstawiciele  związków  zawodowych,
którzy  wyraźnie  artykułują,  że  popierają  ten  projekt,  bo  mają  świadomość  tego,  co  oznacza
dla ludzi mieszkających i pracujących w regionie bełchatowskim.

Radny Włodzimierz Kula  powiedział, że to już wybrzmiało, ale chciałby, żeby to było mocno
podkreślone, że dzięki zabiegom aktualnych władz koncernu PGE i wielu środowisk Bełchatów jest
w tej chwili obok Konina drugą propozycją, jeśli chodzi o miejsca do lokalizacji drugiej elektrowni
atomowej  w  Polsce.  Radny  stwierdził,  że  gdyby  ta  dyskusja  odbywała  się  półtora  roku  temu,
Bełchatowa nie byłoby na tej liście. Dodał, że w tej chwili nie można precyzyjnie określić, jaka
część społeczeństwa jest za budową elektrowni atomowej, a jaka przeciw. Zwrócił uwagę na jeden
aspekt,  o  którym  mówił  Starosta  –  na  lukę,  która  już  się  wytworzyła,  czyli  lukę  pomiędzy
wyłączeniem  bloków  konwencjonalnych  w  Elektrowni  Bełchatów,  zaprzestaniem  eksploatacji
węgla  brunatnego  w  złożu  Szczerców,  a  powstaniem  elektrowni  atomowej.  Będzie  się  trzeba
zmierzyć jeszcze  z  wieloma problemami,  o  czym radny mówił  na  poprzedniej  sesji,  chociażby
z  tym,  że  Bełchatów nie  będzie  miał  zapewnionego  źródła  ciepła,  aczkolwiek  jest  możliwość
technologiczna, żeby elektrownia atomowa również dostarczała ciepło do Bełchatowa. Natomiast
wiadomo,  że  nastąpi  przesunięcie  terminów  i  Bełchatów  będzie  musiał  znaleźć  rozwiązanie,
chociażby  w  postaci  wybudowania  elektrociepłowni,  czy  też  w  ramach  kogeneracji.  Radny
stwierdził,  że głos radnych jest  wyłącznie głosem wsparcia, ale oczekiwanym, gdyż także takie
głosy na pewno będą istotne dla decydentów, którzy w przeciągu najbliższego roku czy dwóch
muszą  podjąć  decyzję  finalną.  Proces  budowy  elektrowni  od  momentu  badań  po  zakończenie
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inwestycji trwa około 20 lat, dlatego Bełchatów czeka ogrom przeobrażeń, zmian i to niestety w tym
okresie przejściowym niekoniecznie dla nas korzystnym.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski powiedział, że jest to historyczny moment, ponieważ
radni,  jako  reprezentanci  społeczności  lokalnej,  mają  szansę  dać  jednoznaczny  sygnał.
Jednoznaczność  polega  na  wspólnym sygnale  pochodzącym z  różnych stron  sceny politycznej,
życia regionalnego, organizacji społecznych. W 2008 roku po raz pierwszy Jacek Kaczorowski,
jako  prezes  wówczas  holdingu  BOT  Bełchatów-Opole-Turów,  mówił  o  elektrowni  atomowej
w Bełchatowie i o społecznym przyzwoleniu na tego rodzaju inwestycje w regionie bełchatowskim.
Nigdy to nie napotkało oficjalnych głosów sprzeciwu jakiegokolwiek środowiska z regionu i tak
jest do tej pory. Przewodniczący wyraził nadzieję, że ta uchwała, podjęta jednomyślnie, da wyraźny
sygnał decydentom w tej sprawie, żeby Bełchatów miał przewagę konkurencyjną w postaci zgody
społecznej, akceptacji, zrozumienia i udziału w tym przedsięwzięciu. Dodał, że uważa, iż jest to
bardzo  ważne,  bo  tak,  jak  powiedział  Starosta  Jacek  Zatorski,  to  będzie  decyzja  Rządu,
a więc polityczna. Wiadomo, że argumenty merytoryczne są po różnych stronach, czyli zarówno
Konin, jak i Pątnów czy Kozienice mają swoje argumenty, ale Bełchatów musi zrobić wszystko
i ta uchwała będzie tego wyrazem. Ważne, by ze strony regionu paliwowo-energetycznego płynął
jednoznaczny sygnał, że Bełchatów jest gotowy na podjęcie się tego przedsięwzięcia w oparciu
o decyzję Rządu Rzeczpospolitej. Będzie to również sygnał dla innych samorządów, szczególnie
dla Powiatu Pajęczańskiego czy Radomszczańskiego, bo przecież obszar funkcjonalny Bełchatów
jako zagłębie paliwowo-energetyczne,  nie funkcjonuje tylko i wyłącznie na terenie Bełchatowa.
Daje  miejsca  pracy,  daje  możliwości  funkcjonowania  wokół  tego  przedsięwzięcia  również
przedsiębiorstwom, firmom z innych powiatów. Być może tego rodzaju uchwały mogłyby zaistnieć
również w innych powiatach, które są bezpośrednimi beneficjentami funkcjonowania Elektrowni
Konwencjonalnej Bełchatów i Kopalni Bełchatów. W perspektywie wygaszania tych przedsięwzięć
następne  przedsięwzięcie  o  charakterze  strategicznym  dla  energetyki,  strategicznym
dla  bezpieczeństwa  kraju,  jest  istotne  i  ważne  dla  lokalizacji  właśnie  w  tym  regionie.
Przewodniczący  zachęcił,  by  radni  wznieśli  się  ponad  podziałami  i  przyjęli  tę  uchwałę
jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

23 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (23)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

(Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu)

Ad 12   Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku.  

Wprowadzenia  do  tematu  dokonał  Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji
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Krzysztof Jewgiejuk.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

23 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (23)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

(Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu)

 Ad 13     Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  

Wprowadzenia  do  tematu  dokonał  Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji
Krzysztof Jewgiejuk.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

23 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (23)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

(Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu)

Ad 14     Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2024 r.  

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu)
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Wprowadzenia  do  tematu  dokonał  Naczelnik Wydziału  Edukacji,  Kultury i  Sportu  Dariusz
Wata.

Radna Joanna  Guc  powiedziała,  że  nie  zapędzałaby  się  w opinię,  że  nauczyciele  tak  dobrze
zarabiają, bo w statystyce pokazanej z podziałem na poszczególne placówki, widać pewne różnice
pomiędzy zarobkami nauczycieli w poszczególnych jednostkach. Dodała, że ma nadzieję, iż Pan
Naczelnik po dyskusji,  również na posiedzeniu komisji,  będzie  się  też uważnie przyglądał  tym
różnicom, bo trudno nie zauważyć, że w niektórych jednostkach nie wszyscy osiągnęli w danym
stopniu wymagane średnie. Oczywiście w całości reasumując osiągnęli je na poziomie powiatu,
niemniej jednak w poszczególnych jednostkach niekoniecznie na wszystkich stopniach mianowania
osiągnięto te średnie wynagrodzenia. 
Radna zapytała, kiedy Powiat będzie realizował podwyżki, które są już zapisane? 

Naczelnik WE Dariusz Wata odpowiedział,  że Wydział bezpośrednio przygotoywał podwyżki
dla  dyrektorów  szkół,  dokumenty  z  nowymi  stawkami  zostały  przekazane  poszczególnym
dyrektorom placówek oświatowych, natomiast dyrektorzy zrobią dokładnie to samo w stosunku
do swoich nauczycieli.

Radna Joanna Guc dopytała, czy tak, jak to jest zapisane w ustawie, czyli z wyrównaniem?

Naczelnik WE Dariusz Wata potwierdził i dodał, że z wyrównaniem za 3 miesiące.

Radny Włodzimierz Kula zapytał, czy mowa jest o średnim wynagrodzeniu za etat dla dyplomo-
wanego,  mianowanego,  początkującego  nauczyciela  za  pensum?  Dodał,  że  obecnie  pensum
to 18 godzin.

Naczelnik WE Dariusz Wata odpowiedział, że to jest nie tylko pensum, ale całe wynagrodzenie
ze wszystkimi jego składnikami, np. wysługą lat.

Radny Włodzimierz Kula zapytał, czy również z nadgodzinami?

Naczelnik WE Dariusz Wata odpowiedział, że to są globalne wszystkie wydatki.

Radny  Włodzimierz  Kula poprosił,  żeby  stanowisko  Zarządu  odnośnie  sporu  zgłoszonego
przez  Związki  Zawodowe  trafiło  przynajmniej  do  Komisji  Edukacji  wraz  z  informacją,
czy  rzeczywiście  były  takie  przypadki  i  jaka  jest  ewentualnie  skala  przyznawania  nadgodzin
przez dyrektorów dla samych siebie.

Naczelnik  WE  Dariusz  Wata odpowiedział,  że  dokonano  już  analizy  i  informacja  zostanie
przedstawiona.

Ad 15 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Bełchatowie z realizacji rocznego planu
kontroli za IV kwartał 2024 roku.

Brak pytań i uwag.

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu)

Ad 16 Sprawozdania komisji stałych Rady Powiatu z działalności za 2024 rok.
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Brak pytań i uwag.

(Sprawozdania stanowią załącznik nr16 do protokołu)

Ad 17     Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

(Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

Radny  Bogdan  Stolarczyk -  na  posiedzeniu  Zarządu  w  dniu  11  lutego  przyjęto  Regulamin
udzielania zamówień publicznych w Starostwie. Jakie zmiany zostały wprowadzone?

Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  i  Zamówień  Publicznych  Aleksandra  Pietrzak-Dziedzic -
poprzedni  regulamin  został  uchylony.  W  nowym  regulaminie  zwiększono  progi  kwotowe.  
Do wyłączeń z regulaminu dodano zakupy rękodzieła, spotkania przedstawicieli Zarządu, wydatki
związane z przeprowadzeniem komisji kwalifikacji wojskowych oraz opracowanie dokumentacji
projektowo-kosztorysowych w uzasadnionych, szczególnie ważnych przypadkach, wynikających  
z zachowania terminów złożenia wniosków o uzyskanie dofinansowania ze środków zewnętrznych.

Radny Bogdan Stolarczyk – na czym polegało zwiększenie progów kwotowych?

Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  i  Zamówień  Publicznych  Aleksandra  Pietrzak-Dziedzic  -
ustalono następujące tryby udzielania zamówienia:

• dla zamówień danego rodzaju realizowanych przez wszystkie komórki o łącznej wartości
określonej w załączniku nr 6 do kwoty 15.000 zł można stosować rozeznanie cenowe lub
zapytanie ofertowe – wcześniej była to kwota 10.000 zł;

• dla zamówień od 15.000 zł do 30.000zł należy zastosować rozeznanie cenowe lub zapytanie
ofertowe – wcześniej obowiązywał przedział 10.000 zł – 20.000 zł;

• dla zamówień powyżej  30.000 zł do kwoty niższej niż równowartość 130.000 zł należy
zastosować zapytanie ofertowe – wcześniej dla zamówień powyżej 20.000 zł.

Ad 18     Wnioski i oświadczenia radnych  .  

Radny Maciej  Karbowniczak -  na posiedzeniu Komisji  Infrastruktury w dniu 28 stycznia br.
Starosta informował o przygotowywaniu harmonogramu remontów dróg powiatowych. Na jakim
etapie znajduje się opracowywanie tego harmonogramu? Kiedy dokument zostanie przedstawiony
Radzie? Jakie kryteria będą brane pod uwagę przy ustalaniu kolejności realizacji remontów? 
Radny  poprosił  o  przedstawienie  szczegółowego  uzasadnienia  kosztów  projektu  zadania
inwestycyjnego dot. odcinka Kociszew-Karczmy. Jakie konkretnie rozwiązania projektowe zostały
uwzględnione? Jakie czynniki wpłynęły na wysokość kosztorysu, który wykonano na kwotę prawie
18 mln zł?

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Arkadiusz Myśliński powiedział, że rozumie, iż pierwsze
pytanie dotyczy mapy jakości  stanu dróg.  Mapa jest  już na ukończeniu.  Powinna być gotowa  
do końca kwietnia. Najpierw zostanie przedstawiona Zarządowi a następnie wszystkim radnym.
Bieżące remonty wykonywane są na bieżąco. Odpowiedź na pytanie dotyczące drogi Kociszew-
Karczmy zostanie udzielona w formie pisemnej.

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski  -  planowany  jest  zakup  remontera  do  Powiatowego
Zarządu  Dróg,  by  można  było  sprawniej  naprawiać  ubytki  i  uszkodzenia  dróg.  Są  na  ten  cel
zabezpieczone środki w budżecie. Wkrótce zostanie ogloszony przetarg.
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Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Arkadiusz Myśliński – przetarg został już ogłoszony.

Ad 19     Inne tematy.  

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chrzanowski poinformował radnych, że w przekazanych
materiałach otrzymali informacje o umorzeniach oraz wytyczne dotyczące wypełniania oświadczeń
majątkowych. Termin składania oświadczeń upływa 30 kwietnia,  a mają one zawierać dane na
dzień 31 grudnia ub.r.

Radny Bogdan Stolarczyk - w 2024 roku unieważniono przetarg na zakup autobusu. Czy został
ogłoszony kolejny przetarg?

Członek  Zarządu  Powiatu  Marek  Jasiński  -  właśnie  została  uzgodniona  treść  specyfikacji
istotnych warunków zamówienia. Prawdopodobnie na najbliższym posiedzeniu Zarządu przetarg
zostanie ogłoszony.

Radny Bogdan Stolarczyk - czy w okresie styczeń-marzec PKS zakupił jakieś autobusy?

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski – nie, nie zakupił. Przetarg został unieważniony z uwagi 
na  to,  że  oferta  przekraczała  wysokość  środków  zabezpieczonych  na  ten  cel  w  budżecie.
Prawdopodobnie będzie ogłaszany kolejny przetarg, bo jeden z nowych busów został „skasowany”.
Na skrzyżowaniu w Wygodzie pijany kierowca wjechał w bok tego busa. Okazuje się, że rama jest
przesunięta, więc prawdopodobnie będzie likwidacja całkowita. Po wypłacie odszkodowania będzie
ogłaszany kolejny przetarg. 
Starosta  zaprosił  radnych na  VI Forum Gospodarcze  Powiatu Bełchatowskiego,  organizowane  
3 kwietnia. Tematem przewodnim będzie transformacja energetyczna. Weźmie w nim udział wielu
panelistów. Impreza została objęta patronatem Ministerstwa Klimatu i Środowiska, Ministerstwa
Przemysłu, Wojewody Łódzkiego i Marszałka Województwa Łódzkiego. Partnerem w organizacji
forum jest PGE GiEK S.A. 
W dniu dzisiejszym radnym przekazano zaproszenia do udziału w szkoleniu związanym z ochroną
środowiska. Radni będą mogli zapoznać się z instalacją spółki Eko-Region w Gotartowie. 

Ad 20   Zamknięcie sesji.  

O  godzinie  13.30 Przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Chrzanowski  zamknął  
XI sesję Rady Powiatu w Bełchatowie. 

                 Przewodniczący Rady Powiatu

                                                                                        

   Marek Chrzanowski

Protokołowały:

pkt 1-16 Kamila Slavynska

pkt 17-20 Joanna Pęciak
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